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Kære Astrid Aller, MB 
 
På vegne af vicedirektør Nikolaj Hvingtoft Hansen, TMF Parker, Kirkegårde og Renhold fremsendes svar på 
dine spørgsmål stillet den 13. august 2021 vedrørende status på træprioriteringsplan og plantning af flere 
frugttræer og bærbuske. 
 
Med venlig hilsen  

Christina Kargaard Bruun Sørensen 
Akademiker 
PKR Sekretariat 
_________________________________________ 
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Besvarelse vedrørende status på træprioriteringsplan 
og plantning af flere frugttræer og bærbuske 

 

Medlem af Borgerrepræsentationen Astrid Aller (F) har den 13. august 

2021 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

I januar 2020 fik jeg i forbindelse med et politikerspørgsmål at vide, at 

administrationsgrundlaget for flere frugttræer er implementeret i hele 

kommunen. Siden burde beslutningen efterhånden være slået 

igennem ude i arealerne, sådan at der tilvælges frugttræer og bærbuske 

i højere grad, og derudover har vi jo ved budget 2021 finansieret ekstra 

midler særskilt til frugttræer og bærbuske.  

 

Mine spørgsmål er derfor: 

 

1. Kan I komme med nogle eksempler på, hvordan 

administrationsgrundlaget er blevet anvendt? Altså situationer, hvor 

man har tilvalgt at plante spiselige planter frem for ikke-frugtbærende 

planter, fordi vi har lavet administrationsgrundlaget. 

 

2. Hvor mange frugttræer, bærbuske og andre spiselige planter er 

blevet plantet på de kommunale arealer siden beslutningen i 2019? 

 

3. Er det flere, end der blev plantet før det? 

 

Svar 

1. I 2020-2022 har forvaltningen en pulje, der hedder Grøn balance til 

plantning af træer i parkerne. Her har forvaltningen, som følge af 

administrationsgrundlaget, valgt, at nogle af de træer, der plantes, er 

frugttræer. I 2020 er der i forbindelse med Grøn balance-puljen således 

blevet plantet 23 frugttræer fordelt på Sundby Kirkegård, Søstjernen og 

Classens Have. 

 

2. I 2020 har forvaltningen plantet i alt 128 frugttræer. Plantesæsonen 

2021 er ikke afsluttet, og der foreligger derfor endnu ikke en opgørelse 

for 2021 – den foreligger til foråret 2022. Forvaltningen har ikke en 

opgørelse, der skelner mellem buske og frugtbuske. 
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3. De sidste 10 år er der plantet følgende:  

År 2020 – 128 frugttræer 

År 2019 – 77 frugttræer 

År 2018 – 58 frugttræer 

År 2017 – 9 frugttræer 

År 2016 – 22 frugttræer 

År 2015 – 5 frugttræer 

År 2014 – 4 frugttræer 

År 2013 – 3 frugttræer 

År 2012 – 6 frugttræer 

År 2011 - 21 frugttræer 

 

Tallene er svingende, men den generelle tendens er, at der i de senere 

år er kommet mere fokus på dyrkning af frugt og grønt i byen. 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-teknik-

og-miljøudvalget. 
 

Nikolaj Hvingtoft Hansen  

Vicedirektør 
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